

THE SLEEPER - FULL BIO



Leipzig-based band THE SLEEPER was founded by drummer Richard Petzl and former Narziss singer Steven Jost. After Adding Johann Petzl (guitar), Philipp Mundus (guitar) and Eric Mittmann (bass) to the equation, they hit the studio with Simon Hawemann (Nightmarer, War From A Harlots Mouth) and released their debut „Aurora“ in 2013 via Swell Creek Records.

Following the release of „Aurora“ THE SLEEPER kept on playing live, sharing the stage with bands such as In Hearts Wake, Deez Nuts, War From A Harlots Mouth, Final Prayer and many more. They soon built up a reputation as an excellent live-band playing festivals like Euroblast in 2017 and Summerbreeze in 2018.

The same year, the six-song-EP „Apparatus“ was released via ASTAT Entertainment. Mixed and mastered by John Browne (Monuments, FluxConduct, Fellsilent) the record shows the band exploring new limits within their sound. Melodic arrangements meet brute elemental force, all combined by sophisticated songwriting and the most important thing in music: sheer emotion.

Driven by the success of „Apparatus“ THE SLEEPER went back to the studio, now with guitar player and producer Christoph Wiczorek (Annisokay, Sawdust Studios). The result was their latest single „Swan Dive“ which they recorded and released in 2018. Shortly after, Christian Kinne joined the band on keys and the now six-piece started working on their second full-length record.

August 2020 THE SLEEPER hit the studio again with Christoph to record „Radiant“, which is set to be released soon.

THE SLEEPER are:

Steven Jost	Vocals
Philipp Mundus	Guitar / Vocals
Johann Petzl	Guitar
Eric Mittmann	Bass
Christian Kinne	Keyboard
Richard Petzl	Drums



THE SLEEPER - Biografie



Die Leipziger Band THE SLEEPER wurde durch Schlagzeuger Richard Petzl und den ehemaligen Narziss-Sänger Steven Jost gegründet. Nachdem die Gitarristen Johann Petzl und Philipp Mundus sowie Bassist Eric Mittmann hinzugestoßen waren, ging es mit Produzent Simon Hawemann (Nightmarer, War From A Harlots Mouth“ ins Studio. Veröffentlicht via Swell Creek Records erblickte das Debütalbum „Aurora“ 2013 das Licht der Welt.

Im Anschluss konzentrierte sich das damalige Quintett darauf, Auftritte zu spielen und sich eine Reputation als exzellente Live-Band zu verdienen. Dabei teilten sich THE SLEEPER in den vergangenen Jahren unter anderem die Bühne mit Bands wie In Hearts Wake, Deez Nuts, War From A Harlots Mouth, Final Prayer, For The Fallen Dreams, Walking Dead On Broadway, Frontierer und Thy Art Is Murder. Höhepunkte der bisherigen Bandgeschichte waren dabei unter anderem die Teilnahme am Euroblast Festival in Köln 2017 sowie am Summerbreeze Festival 2018.

Im selben Jahr erblickte zudem die Sechs-Song-EP „Apparatus“ via ASTAT Entertainment das Licht der Welt, auf der THE SLEEPER die Grenzen ihres musikalischen Schaffens weiter ausloteten. Melodische Arrangements treffen dabei auf rohe Härte und jede Menge Emotion. Gepaart mit einem modernen Sound, den John Browne (Monuments, FluxConduct, Fellsilent) der Band verpasst, entstand ein mitreißendes Konzeptwerk, in dem sich die Leipziger mit Themen wie emotionaler Entfremdung, dem Streben nach ewiger Jugend und Gesundheit sowie der Machtlosigkeit im Angesicht der menschlichen Sterblichkeit auseinandersetzen.

Vom Erfolg der EP elektrisiert, gingen THE SLEEPER 2019 mit Gitarrist Christoph Wieczorek (Annisokay, Sawdust Studios) ins Studio, um die Single „Swan Dive“ aufzunehmen, welche sie noch im selben Jahr in Eigenregie veröffentlichten. Kurz darauf stieß Keyboarder Christian Kinne zur Band hinzu und die Aufnahmen an Album Nummer zwei begannen, welches im August 2020 - wieder zusammen mit Christoph Wieczorek - aufgenommen wurde. „Radiant“ wird voraussichtlich Ende 2020 erscheinen.

THE SLEEPER sind:

Steven Jost	Gesang
Philipp Mundus	Gitarre / Gesang
Johann Petzl	Gitarre
Eric Mittmann	Bass
Christian Kinne	Keyboard
Richard Petzl	Drums

